
   

Utlåtande 2015:99 RVI (Dnr 156-624/2015) 

 

 

Komplettering av riktlinjer för handläggning av 

ärenden gällande ensamkommande barn och 

ungdomar samt modell för fördelning av statlig 

ersättning för boendeplatser 
Förslag från stadsledningskontoret 
 

 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Stadsdelsnämnderna ges enligt turordningslista ansvar för de till 

kommunen anvisade ensamkommande barn som inte har en 

anknytning till en stadsdelsnämnd och som inte kan erbjudas plats i 

kommunens egna asylboenden.  

2. Socialnämnden ska ansvara för att turordningslistan följs samt 

meddela stadsdelsnämnderna när de ges ansvar enligt listan.  

3. Socialnämnden ska vid nästa revidering av riktlinjer för handläggning 

av ärenden gällande ensamkommande barn och ungdomar 

komplettera dessa i enlighet med vad som framgår av utlåtandet . 

4. Socialnämnden ansvarar för den statliga ersättning som utgår för de 

boendeplatser för ensamkommande asylsökande barn som staden 

tecknat överenskommelse med Migrationsverket och Länsstyrelsen i 

Stockholms län om.  

5. Socialnämnden ska utforma en modell för fördelning av denna 

ersättning i samverkan med stadsledningskontoret och 

arbetsmarknadsnämnden. 
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Föredragande borgarrådet Ewa Larsson anför följande. 

 

Ärendet 

 

Stadsledningskontoret har tagit fram ett förslag på modell för fördelning av 

ansvar för till staden anvisade ensamkommande barn som inte har en 

anknytning till en stadsdelsnämnd och som inte kan erbjudas plats i 

kommunens egna asylboenden. Ansvaret vid denna situation är inte reglerat i 

stadens riktlinjer för handläggning av ärenden gällande ensamkommande barn 

och ungdomar vilket innebär att de behöver kompletteras till att även omfatta 

dessa omständigheter. Ärendet har beretts av stadsledningskontorets 

avdelning för välfärdsutveckling. Samråd har skett med juridiska 

avdelningen, socialförvaltningen, arbetsmarknadsförvaltningen samt 

Södermalms och Skärholmens stadsdelsförvaltningar. 

 

Beredning 

 

Ärendet har initierats av stadsledningskontoret och remitterats till 

arbetsmarknadsnämnden, socialnämnden, utbildningsnämnden, 

överförmyndarnämnden och samtliga stadsdelsnämnder. 

Arbetsmarknadsnämnden ställer sig positiv till stadsledningskontorets 

förslag. 

Socialnämnden har inget att erinra mot stadsledningskontorets förslag. 

Utbildningsnämnden har inga synpunkter på förslaget, men påpekar att 

skollagen har en annan definition av begreppet vistelse än vad 

socialtjänstlagen har. 

Överförmyndarnämnden framför att förordnande av god man ska ske 

skyndsamt, och att nämndens andra verksamheter därför får stå tillbaka för 

detta. 

Bromma stadsdelsnämnd ser positivt på förslaget och lyfter fram vikten av 

att en modell för ersättning tas fram snarast. 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd ser positivt på förslaget. 

Farsta stadsdelsnämnd anser att förslaget är bra och framför att det behövs 

riktlinjer för vilka medel som ska återsökas hos socialnämnden respektive 

arbetsmarknadsnämnden. 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd befarar att den föreslagna 

modellen inte kommer leda till en jämn fördelning totalt sett. 

Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd ser positivt på förslaget. 
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Kungsholmens stadsdelsnämnd ställer sig i huvudsak positiv till förslaget, 

men framhåller att den grupp barn som kommer till Stockholm och inte 

ansöker om asyl också behöver omfattas av den föreslagna modellen. 

Norrmalms stadsdelsnämnd ser det som önskvärt att en fördelningsmodell 

tar hänsyn till stadsdelsnämndernas olika storlekar, samt att nämnderna ges 

kompensation för handläggningskostnader.  

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd instämmer i stadsledningskontorets förslag. 

Skarpnäcks stadsdelsnämnd anser att den föreslagna modellen är enkel att 

förutse och att administrera. Nämnden lyfter fram vikten av att dra lärdomar av 

de stadsdelsnämnder som tagit emot ensamkommande flyktingbarn under en 

lång tid. 

Skärholmens stadsdelsnämnd stödjer det framtagna förslaget, samt lyfter 

fram gruppens särskilda behov och därmed vikten av att varje stadsdelsnämnd 

kan planera sitt mottagande. 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd lyfter fram att frågan om mottagande av 

ensamkommande flyktingbarn berör hela staden. Nämnden understryker 

vikten av tydlig information och rutiner för tillämpning samt utvärdering av 

turordningsmodellen. 

Södermalms stadsdelsnämnd ställer sig positiv till förslaget. 

Älvsjö stadselsnämnd instämmer helt i förslaget.  

Östermalms stadsdelsnämnd har inga synpunkter på förslaget. 

 

Mina synpunkter 

 

Allt fler barn kommer till Stockholm utan vårdnadshavare för att söka asyl i 

Sverige. För att möta det ökade behovet arbetar socialnämnden med att 

ständigt utöka antalet boendeplatser, såväl för de barn som befinner sig i 

asylprocessen som för de som beviljats uppehållstillstånd. Nämnden arbetar 

även med att rekrytera jour- och familjehem för ändamålet.  

Stadsdelsnämnderna ansvarar för myndighetsutövningen, och för de barn 

som placeras i ett av stadens boenden eller har anknytning till en 

stadsdelsnämnd finns redan en överenskommen fördelning av ansvaret. Men i 

takt med att allt fler barn kommer till Stockholm behövs riktlinjer för hur 

ansvaret fördelas för de barn som vare sig har en uttalad anknytning eller kan 

beredas plats på ett av stadens boenden. Stadsledningskontoret har därför 

arbetat fram ett förslag på system med rullande turordningslista som ska 

administreras av socialnämnden. Förslaget innebär att det blir tydligt vilken 

nämnd som ansvarar för handläggningen, och systemet är lätt att administrera. 

Det är dock viktigt att socialnämnden samtidigt följer hur den totala 
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fördelningen av ensamkommande barn ser ut mellan stadsdelsnämnderna, för 

att kunna utvärdera hur den föreslagna modellen faller ut. Detta då några 

stadsdelar redan har tagit emot ett stort antal ensamkommande barn. Rimligt är 

att alla stadsdelar tar ett proportionerligt och solidariskt ansvar för 

mottagandet. 

I de fall ensamkommande barn kommer i syskonpar, är släktingar eller av 

olika skäl utvecklat en anknytningsrelation till varandra bör hänsyns tas till 

anknytningen och därmed tryggheten hos dessa barn. Denna hänsyn ska tas 

med i den föreslagna principen om turordning så att barn i möjligaste mån 

anvisas tillsammans.  

Mottagandet av de ensamkommande flyktingbarnen finansieras till stor del 

av statsbidrag från Migrationsverket. För att verksamheterna ska kompenseras 

för sitt arbete behöver fördelningen av de statliga medlen ske på ett samlat och 

logiskt sätt. Därför ska socialnämnden tillsammans med stadsledningskontoret 

och arbetsmarknadsnämnden ta fram ett förslag på fördelningsmodell av de 

statliga medel som staden erhåller utifrån det ingångna avtalet om 332 platser. 

Dessa båda beslut blir ett viktigt komplement till de riktlinjer som redan 

finns. Att mottagandet av ensamkommande flyktingbarn sker på ett kvalitativt 

sätt är hela stadens ansvar. För att åstadkomma detta ska det vara tydligt vilken 

nämnd som ansvarar för vad. Det är också av stor vikt att de statliga medel 

som staden återsöker fördelas på ett rättvist sätt, för att varje nämnd ska ha 

förutsättningarna att bedriva ett gott socialt arbete i kontakten med de 

ensamkommande flyktingbarnen. 

 

Bilaga 

Reservationer m.m. 

 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

 

Särskilt uttalande gjordes av borgarråden Anna König Jerlmyr, Joakim 

Larsson och Cecilia Brinck (alla M) och borgarrådet Lotta Edholm (FP) enligt 

följande. 

 

Allt fler ensamkommande barn söker sig till Sverige och till Stockholms stad och 

antalet har ökat allt mer den senaste tiden i och med oroligheterna runt i omvärlden. 

Detta ställer stora krav på mottagandet i Stockholms stad och det är viktigt att fortsatt 

prioritera arbetet som ska ge barnen en bra och trygg start i deras nya stad. Vi vill 

understryka vikten av barnperspektivet. Staden har ett ansvar att se till att dessa barn, 

som många gånger gått igenom stora påfrestningar innan de kom hit, får ett tryggt och 
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bra omhändertagande när de väl är här. Samtidigt oroas vi över signalerna och 

informationen om att allt fler barn och unga försvinner utan stadens vetskap eller 

förståelse om var de tar vägen. Det är signaler som staden och andra myndigheter 

måste ta på största allvar. Det är också av största vikt att staden fortsätter utreda och 

säkrar anhörigboende för de ankomstbarn som kommer till Stockholms stad, innan 

barnen flyttar in. Detta för att förebygga så att barn inte hamnar i otrygga boenden 

med en anknytning på lösa grunder. 

Barn och ungdomar som av olika anledningar kommer till Stockholm är en tillgång 

för hela staden. Det är genom ett tryggt boende och rätt stöd som barnen kan fortsätta 

att utvecklas och lära utifrån sin fulla potential. Det är bra att staden utökar sina 

möjligheter att ta emot ensamkommande barn och unga och det är också en viktig 

signal till andra kommuner runt om i Sverige. Det är genom att effektivisera och 

anpassa stadens arbete på bästa möjliga sätt som vi kan hjälpa och ge barnen rätt 

förutsättningar i sin nya stad. 

Ett tryggt boende är grundläggande för att skapa bästa möjliga förutsättningar för 

de unga. Ensamkommande barn ska tas emot och introduceras i samhället genom skola 

och sysselsättning. Många av de unga som kommer till Sverige och Stockholm har en 

önskan och motivering om att så snabbt som möjligt få ta del av skolgången och lära 

sig det svenska språket. Samtidigt vittnar stadens medarbetare om svårigheter att få en 

skolplats inom rimlig tid. Det är viktigt att snabbt säkra en skolgång för att inte minska 

motivationen hos dessa ungdomar. 
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Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Stadsdelsnämnderna ges enligt turordningslista ansvar för de till 

kommunen anvisade ensamkommande barn som inte har en 

anknytning till en stadsdelsnämnd och som inte kan erbjudas plats i 

kommunens egna asylboenden.  

2. Socialnämnden ska ansvara för att turordningslistan följs samt 

meddela stadsdelsnämnderna när de ges ansvar enligt listan.  

3. Socialnämnden ska vid nästa revidering av riktlinjer för handläggning 

av ärenden gällande ensamkommande barn och ungdomar komplettera 

dessa i enlighet med vad som framgår av utlåtandet . 

4. Socialnämnden ansvarar för den statliga ersättning som utgår för de 

boendeplatser för ensamkommande asylsökande barn som staden 

tecknat överenskommelse med Migrationsverket och Länsstyrelsen i 

Stockholms län om.  

5. Socialnämnden ska utforma en modell för fördelning av denna 

ersättning i samverkan med stadsledningskontoret och 

arbetsmarknadsnämnden. 
 

Stockholm den 23 september 2015 

På kommunstyrelsens vägnar: 

K A R I N  W A N N G Å R D  

 

Ewa Larsson 

Ulrika Gunnarsson 

 

 

Särskilt uttalande gjordes av Anna König Jerlmyr, Joakim Larsson, Cecilia 

Brinck, Dennis Wedin och Johanna Sjö (alla M) och Lotta Edholm (FP) med 

hänvisning till Moderaternas och Folkpartiets gemensamma särskilda uttalande 

i borgarrådsberedningen. 

 

Ersättaryttrande gjordes av Karin Ernlund (C) och Erik Slottner (KD) med 

hänvisning till Moderaternas och Folkpartiets gemensamma särskilda uttalande 

i borgarrådsberedningen. 
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Remissammanställning 
 

Ärendet 

 

Årligen kommer ett stort antal barn och ungdomar utan medföljande förälder 

eller annan legal vårdnadshavare till Sverige för att ansöka om asyl, så kallade 

ensamkommande barn. Migrationsverket anvisar en kommun att ansvara för 

barnets mottagande, omsorg och boende. 

När Migrationsverket har anvisat en kommun att ta ansvar för ett 

ensamkommande barn anses barnet vistas i den kommunen. Det innebär att det 

är socialnämnden i den kommunen som har ansvaret för barnets boende och 

för att barnet får det stöd och den hjälp som föreskrivs i socialtjänstlagen (2 

kap. 1 § SoL). Boendet kan vara antingen ett hem för vård eller boende (HVB) 

för ensamkommande barn som drivs av kommunen i egen regi eller någon 

annan form av boende som anses lämpligt, t.ex. ett enskilt drivet HVB, ett 

familjehem eller jourhem. Anvisningskommunen ansvarar för att barnet får det 

stöd och den hjälp som hon eller han behöver under placeringstiden oavsett om 

barnet är placerat i boende beläget i den egna kommunen eller i en annan 

kommun. 

Stockholms stad har ingått en överenskommelse med Länsstyrelsen i 

Stockholms län och Migrationsverket om ett väsentligt utökat mottagande av 

ensamkommande barn. Enligt det nya avtalet ska staden erbjuda 332 platser 

för ensamkommande barn som söker asyl. För dessa barn gäller att 

Migrationsverket kan anvisa dem till Stockholms stad utifrån att barnet har 

uppgett en anknytning till en närstående i staden. Vid denna situation är det, 

enligt stadens riktlinjer för ärendeansvar, den stadsdelsnämnd där den 

närstående bor som blir ansvarig för barnet. För de barn som anvisas till staden 

utan en sådan koppling gäller att staden (socialnämnden) i första hand 

undersöker möjligheten att ordna plats vid någon av stadens egna asylboenden. 

För de barn som kan erbjudas sådant boende blir det, enligt stadens riktlinjer, 

den stadsdelsnämnd där boendet är beläget som blir ansvarigt för barnet.   

Det förekommer även att barn anvisas till staden utan att det finns en 

anknytning till närstående och utan att det finns lediga platser i stadens egna 

boenden. Ansvaret vid denna situation är inte reglerat i stadens riktlinjer för 

handläggning av ärenden gällande ensamkommande barn och ungdomar vilket 

innebär att de behöver kompletteras till att även omfatta dessa omständigheter.  
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Stadsledningskontoret 

 

Statsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 13 april 2015 har i 

huvudsak följande lydelse. 

 

Bakgrund 

Årligen kommer ett stort antal barn och ungdomar utan medföljande förälder eller 

annan legal vårdnadshavare till Sverige för att ansöka om asyl, så kallade 

ensamkommande barn. Migrationsverket anvisar en kommun att ansvara för barnets 

mottagande, omsorg och boende. 

När Migrationsverket har anvisat en kommun att ta ansvar för ett ensamkommande 

barn anses barnet vistas i den kommunen. Det innebär att det är socialnämnden i den 

kommunen som har ansvaret för barnets boende och för att barnet får det stöd och den 

hjälp som föreskrivs i socialtjänstlagen (2 kap. 1 § SoL). Boendet kan vara antingen ett 

hem för vård eller boende (HVB) för ensamkommande barn som drivs av kommunen i 

egen regi eller någon annan form av boende som anses lämpligt, t.ex. ett enskilt drivet 

HVB, ett familjehem eller jourhem. Anvisningskommunen ansvarar för att barnet får 

det stöd och den hjälp som hon eller han behöver under placeringstiden oavsett om 

barnet är placerat i boende beläget i den egna kommunen eller i en annan kommun. 

Stockholms stad har ingått en överenskommelse med Länsstyrelsen och 

Migrationsverket om ett väsentligt utökat mottagande av ensamkommande barn. 

Enligt det nya avtalet ska staden erbjuda 332 platser för ensamkommande barn som 

söker asyl. För dessa barn gäller att Migrationsverket kan anvisa dem till Stockholms 

stad utifrån att barnet har uppgett en anknytning till en närstående i staden. Vid denna 

situation är det, enligt stadens riktlinjer för ärendeansvar, den stadsdelsnämnd där den 

närstående bor som blir ansvarig för barnet. För de barn som anvisas till staden utan en 

sådan koppling gäller att staden (socialförvaltningen) i första hand undersöker 

möjligheten att ordna plats vid någon av stadens egna asylboenden. För de barn som 

kan erbjudas sådant boende blir det, enligt stadens riktlinjer, den stadsdelsnämnd där 

boendet är beläget som blir ansvarigt för barnet.   

Det förekommer även att barn anvisas till staden utan att det finns en anknytning 

till närstående och utan att det finns lediga platser i stadens egna boenden. Ansvaret 

vid denna situation är inte reglerat i stadens riktlinjer vilket innebär att de behöver 

kompletteras till att även omfatta dessa omständigheter.  

 

Ärendet 

Förslag på modell för fördelning av ansvar för till staden anvisade ensamkommande 

barn som inte har en anknytning till en stadsdelsnämnd och som inte kan erbjudas 

plats i kommunens egna asylboenden. 
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Stadsledningskontorets synpunkter och förslag 

Stockholms stad har ingått en överenskommelse med Länsstyrelsen och 

Migrationsverket om ett väsentligt utökat mottagande av ensamkommande barn vilket 

inte bedöms kunna hanteras enskilt inom ramen för stadens egna asylboenden. För de 

barn som saknar en anknytning till en stadsdelsnämnd och som inte kan beredas plats i 

stadens egna asylboenden behöver en ordning för fördelning av ansvar utformas som 

innebär att även dessa barn får ett bra och ändamålsenligt stöd i enlighet med de krav 

lagstiftningen ställer. Enligt lagstiftningen på området har anvisningskommunen 

ansvar för att barnet får det stöd och den hjälp som hon eller han behöver under 

placeringstiden oavsett var barnet är placerat. 

Stadsledningskontoret föreslår att stadsdelsnämnderna ges ansvar för dessa 

ensamkommande barn enligt en turordningslista. Detta innebär att en ordning utformas 

som ger en jämn fördelning av ansvar för dessa barn och som är enkel att administrera. 

Listan utgår från den numrering som gäller för stadens stadsdelsnämnder för vilka 

ansvar för barnen fördelas i rak följd. Detta innebär att Rinkeby-Kista ges ansvar för 

det första barnet, Spånga-Tensta det andra, Hässelby-Vällingby det tredje osv. 

 

Stadsdelsnämnd 

Rinkeby-Kista 

Spånga-Tensta 

Hässelby-Vällingby 

Bromma 

Kungsholmen 

Norrmalm 

Östermalm 

Södermalm 

Enskede-Årsta-Vantör 

Skarpnäck 

Farsta 

Älvsjö 

Hägersten-Liljeholmen 

Skärholmen 

 

Stadsledningskontoret föreslår att socialnämnden ges ansvar för att meddela 

stadsdelsnämnderna när de ges ansvar enligt turordningslistan samt vad som ingår i 

detta ansvar. Socialnämnden behöver därutöver utveckla rutiner som innebär att 

stadsdelsnämnderna ges information som innebär att de kan förbereda sitt mottagande 

på bästa sätt, vilket bland annat kan omfatta information när de står på tur för att ta 

detta ansvar. Socialnämnden ska också fortsätta sitt arbete med att utöka antalet platser 

i egna asylboenden med målet att de behov som finns i första hand ska mötas genom 

sådana platser. Socialnämnden ska då nästa revidering av riktlinjerna för handläggning 

av ärenden gällande ensamkommande barn och ungdomar sker, komplettera dessa i 
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enlighet med vad som framgår av detta beslut. 

I det samråd som hållits i arbetet med att ta fram förslaget om ansvarsfördelning 

har framhållits att den föreslagna principen är bra, inte minst då den är enkel och 

förutsägbar i sin konstruktion. Vikten av att stadsdelsnämnderna i god tid ges 

information om att de står på tur att ta emot ett barn har påtalats så att de ges möjlighet 

att förbereda ett bra mottagande. Som möjligt alternativ till modellen har lyfts fram att 

de stadsdelsnämnder som idag inte har asylboenden eller barn med anknytning skulle 

kunna ges ansvar för övriga barn så att mottagandet blir jämnare mellan stadens 

stadsdelsnämnder. Eftersom mottagandet varierar och förändas över tid görs dock 

bedömningen att en sådan modell skulle behöva ges en komplicerad utformning och 

ställa krav på en omfattande administration för att ge de effekter som eftersträvas. Ett 

annat alternativ som lyfts fram är att skapa en stadsövergripande verksamhet inom 

vilken samtliga ärenden rörande ensamkommande barn handläggs vilket dock skulle 

innebära att principerna för stödet till dessa barn väsentligt skulle skilja från 

principerna för stödet till övriga barn. 

Stadsledningskontorets bedömning är att stadsdelsnämnderna har goda 

förutsättningar att ge barnen ett bra mottagande och ett bra stöd enligt den 

ansvarsfördelning som här föreslås. Arbetet med ensamkommande barn finansieras 

med statliga medel. Socialnämnden ansvarar för den statliga ersättning som utgår för 

boendeplatser enligt aktuell överenskommelse med Migrationsverket och 

Länsstyrelsen i Stockholm för ensamkommande asylsökande barn. 

Arbetsmarknadsnämnden ansvarar för att betala ut de medel som stadsdelsnämnderna 

återsöker, bland annat ersättning för vårdkostnader för asylsökande barn och schablon 

för utredningskostnad under asylprövningen. För stadens överenskommelse om 

boendeplatser för ensamkommande asylsökande barn gäller att den för 2015 utvidgats 

till att omfatta 332 platser. För dessa platser uppstår kostnader dels hos socialnämnden 

för de platser som erbjuds inom stadens egna boenden, dels hos stadsdelsnämnderna 

för det boende som behöver ordnas för de barn som inte erbjuds plats i stadens egna 

boenden. Detta innebär att socialnämnden behöver fördela medel från den statliga 

ersättning som utgår för boendeplatser till stadsdelsnämnderna så att de ges 

kompensation för sina kostnader. Modellen för fördelning ska utformas av 

socialnämnden i samverkan med stadsledningskontoret och arbetsmarknadsnämnden. 

 

Beredning 

 

Ärendet har remitterats till arbetsmarknadsnämnden, socialnämnden, 

utbildningsnämnden, överförmyndarnämnden och samtliga stadsdelsnämnder. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 22 

Älvsjö stadsdelsnämnd 22 

Östermalms stadsdelsnämnd 23 

 

Arbetsmarknadsnämnden 

 

Arbetsmarknadsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 25 augusti 

2015 att hänvisa till förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

Särskilt uttalande gjordes av Johanna Sjö m.fl. (M), Gulan Avci (FP) samt 

Johan Fälldin (C), bilaga 1. 

 

Ersättaryttrande gjordes av Ofelia Namazova (KD), bilaga 1. 

 

Arbetsmarknadsförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 13 augusti 2015 

har i huvudsak följande lydelse. 

 

Arbetsmarknadsförvaltningen har inga invändningar mot det förslag om ärendeansvar 

enligt särskild turordning som föreslås i remissen.  

Förvaltningen har heller inga invändningar mot att arbetsmarknadsnämnden i 

samverkan med stadsledningskontoret och socialnämnden föreslås utforma en modell 

för fördelning av statsbidraget för boendeplatser till stadsdelsnämnderna.    

Förvaltningen ställer sig därmed positiv till stadsledningskontorets förslag.  
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Socialnämnden 

 

Socialnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 9 juni 2015 att hänvisa till 

förvaltningens tjänsteutlåtande som yttrande över rubricerad remiss. 

 

Särskilt uttalande gjordes av Andrea Ström m.fl. (M) och Isabel Smedberg 

Palmqvist m.fl. (FP), bilaga 1.  

 

Ersättaryttrande gjordes av Stina Bengtsson (C) och Sofia Modigh (KD), 

bilaga 1. 

 

Socialförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 5 maj 2015 har i huvudsak 

följande lydelse. 

 

Antalet ensamkommande barn och unga som kommer till Sverige och söker asyl har 

stadigt ökat under de senaste åren. Under 2014 sökte 7 049 ensamkommande barn asyl 

i Sverige, vilket var en ökning med över 80 procent i förhållande till 2013. 

Förvaltningen har varit delaktig i utformningen av stadsledningskontorets 

tjänsteutlåtande och har inget att erinra mot förslagen som läggs. Förvaltningen anser 

att det är angeläget att tydliga aktuella rutiner finns avseende ärendeansvar mellan 

stadens stadsdelsnämnder med hänvisning till det ökande antal ensamkommande barn 

som anvisas till staden. Förvaltningen har inga invändningar mot att socialnämnden i 

samverkan med stadsledningskontoret och arbetsmarknadsnämnden, föreslås få i 

uppdrag att utforma en modell för fördelning av den statliga ersättningen som utgår 

med anledning av överenskomna asylplatser. 

 

Utbildningsnämnden 

 

Utbildningsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 11 juni 2015 att 

överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

Utbildningsförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 20 maj 2015 har i 

huvudsak följande lydelse. 

 

Utbildningsförvaltningen har inga egentliga synpunkter på de föreslagna 

kompletteringarna av ärendeansvar för ensamkommande flyktingbarn 

Utbildningsförvaltningen förutsätter att eventuella syskon hanteras tillsammans när 

föreslagen turordningslista ska gälla. 

Utbildningsförvaltningen finner anledning att påpeka att skollagen har en annan 

definition av begreppet vistelse än socialtjänstlagen:  
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”För den som är bosatt i landet utan att vara folkbokförd här avses med 

hemkommun den kommun som han eller hon stadigvarande vistas i eller, om han eller 

hon saknar stadigvarande vistelseort, den kommun som han eller hon för tillfället 

uppehåller sig i” (29 kap. 6 § skollagen).  

Det innebär att i dessa fall är det den kommun som barnet vistas i som ansvarar för 

utbildningen. 

 

Överförmyndarnämnden 

 

Överförmyndarnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 11 juni 2015 att 

överlämna förvaltningens remissvar till kommunstyrelsen. 

 

Överförmyndarförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 9 juni 2015 har i 

huvudsak följande lydelse. 

 

Kommunstyrelsens förslag till ärendeansvar för ensamkommande barn är bra. 

Förvaltningen har synpunkter på första förslagspunkten, gällande anvisningen av 

ensamkommande barn som inte har en anknytning till en stadsdelsnämnd och som inte 

kan erbjudas plats i kommunens egna asylboenden.  

Överförmyndarnämnden ska enligt lag (2005:429) om god man för 

ensamkommande barn som vid ankomsten till Sverige är skilt från båda sina föräldrar 

eller från någon annan vuxen person som får anses ha trätt i föräldrars ställe. Eftersom 

förordnande av en god man måste ske skyndsamt inkräktar det på nämndens övriga 

verksamhet. Från och med den 1 januari 2015 ansvarar nämnden för ett centralt stöd 

för rekrytering av särskilt förordnade vårdnadshavare. Nämnden ansvarar även för att 

särskilt förordnade vårdnadshavare ges ersättning för sitt arbete. 

Genom nämndens verksamhet strömmar en stor andel ensamkommande barn som 

inte ska hanteras av nämnden utan av en annan överförmyndare. Nämnden lägger 

ansenliga resurser på att söka rätt på och överlämna ärenden till behörig 

överförmyndare enligt vistelsebegreppet i 11 kap. 25 § föräldrabalken i samband med 

att barnet bytt vistelseadress. Under år 2014 förordnade nämnden god man för 420 

ensamkommande barn. Under samma period arvoderades gode män i 763 ärenden. 

Nämnden har 2015 noterat en ansenlig ökning av ensamkommande barn som 

strömmar genom nämndens verksamhet och prognosticerar att en kraftig ökning 

kommer att ske under sommaren 2015. Under perioden 1 mars – 31 maj 2015 har 

antalet anmälningar om behov av godmanskap ökat med 16 procent jämfört med 

samma period föregående år. Nämnden har inga verktyg för att mäta i hur många 

ärenden som nämnden rekryterat eller föreslagit särskilt förordnade vårdnadshavare i 

under 2015. 

Stockholms stads överenskommelse med länsstyrelsen och Migrationsverket om ett 

väsentligt utökat mottagande av ensamkommande barn innebär att staden ska erbjuda 

332 platser för ensamkommande barn utöver den vanliga inströmningen av barn.  
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Nämndens bedömning är att 332 platser inte korrelerar med antalet 

ensamkommande som kommer behöva god man och särskilt förordnad 

vårdnadshavare. Anledningen är att det sker en ständig förflyttning av 

ensamkommande barn. Därmed betyder 332 platser under ett år betydligt fler 

individer. Antalet förordnanden av gode män, arvodering och rekrytering av särskilt 

förordnade vårdnadshavare samt gode män för ensamkommande barn kommer därmed 

att öka kraftigt när de nya platserna införs. 

 

Bromma stadsdelsnämnd 

 

Bromma stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 11 juni 2015 

att överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

Bromma stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 25 maj 2015 har i 

huvudsak följande lydelse. 

 

Stadsledningskontorets förslag om att stadsdelsnämnderna ges ansvar för dessa 

ensamkommande barn enligt en turordningslista (se tabell nedan) tycker Bromma 

stadsdelsförvaltning är bra. Listan, som utgår från den ”ekonomiska” numrering som 

gäller för stadens stadsdelsnämnder, och som ska fördelas i rak följd är tydlig och 

enkel. 

Stadsledningskontorets förslag, att socialnämnden ansvarar för den statliga 

ersättning som utgår för de boendeplatser för ensamkommande asylsökande barn som 

staden tecknat överenskommelse med Migrationsverket och Länsstyrelsen i Stockholm 

om, ser Bromma stadsdelsförvaltning inga problem med. Det är dock viktigt att 

ersättningsmodellen arbetas fram snarast.    

 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 

 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 

11 juni 2015 att godkänna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. Nämnden hade inget att erinra mot stadsledningskontorets förslag 

avseende ärendeansvar för ensamkommande flyktingbarn. 

 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 4 

maj 2015 har i huvudsak följande lydelse. 

 

Förvaltningen ställer sig positiv till stadsledningskontorets förslag då det innebär ett 

solidariskt ansvarstagande för de ensamkommande barn och ungdomar som anvisats 

till Stockholm stad av Migrationsverket. 

 



 16 

 

 

Farsta stadsdelsnämnd 

 

Farsta stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 11 juni 2015 att 

överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen.  

 

Farsta stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 20 maj 2015 har i 

huvudsak följande lydelse. 

 

Mottagningen av ensamkommande barn är en stor och växande utmaning för staden. 

Det är bra att det finns en fungerande turordning och ett tydligt ärendeansvar för hur 

mottagandet ska gå till inom staden för de barn som inte har någon anknytning eller 

kan erbjudas plats på ett asylboende. 

Det är positivt att socialnämnden får i uppdrag att fortsätta arbetet med att utöka 

antalet platser i asylboenden med målet att de behov som finns i första hand ska 

tillgodoses genom sådana platser.  

Idag hanteras de statliga medlen av socialförvaltningen och 

arbetsmarknadsförvaltningen. Det är av stor betydelse att riktlinjer för vilka medel 

som ska återsökas hos socialnämnden respektive arbetsmarknadsnämnden är tydliga 

och så långt möjligt fria från tidskrävande administration.  

Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen av förslag till komplettering avseende 

ärendeansvar för ensamkommande flyktingbarn. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 

11 juni 2015 att godkänna och överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 

18 maj 2015 har i huvudsak följande lydelse. 

 

I stadsdelsområdet Hägersten-Liljeholmen finns för närvarande ett asylboende för 

ensamkommande flyktingbarn med 14 platser i socialförvaltningens regi. I stadsdelen 

finns också ett asylboende för familjer med 180 platser i Migrationsverkets regi samt 

16 lägenheter avsett för kvotflyktingar med flera, i SHIS:s regi.  

Förvaltningen anser att ett gott mottagande av ensamkommande flyktingbarn är 

hela stadens angelägenhet och därför bör staden eftersträva en jämn fördelning mellan 

stadsdelarna. Förvaltningen förmodar att de stadsdelar som har asylboenden och/ eller 
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många närståendeanknytningar, också kommer att ta emot fler ensamkommande barn 

och ungdomar än andra stadsdelar. Förvaltningen förordar därför en modell som bidrar 

till en jämn fördelning av mottagningsärendena, den föreslagna turordningslistan 

skapar tyvärr endast en jämnare fördelning av den grupp som inte har närstående eller 

plats på stadens asylboenden. Det är förvaltningens uppfattning att den sammantagna 

fördelningen av mottagningsärenden även fortsättningsvis kommer att vara ojämn 

mellan stadsdelarna, vilket kan ge konsekvenser för de berörda förvaltningarna.  

Handläggningen av ensamkommande barn kan initialt vara mycket tidskrävande då 

det kan vara svårt att hitta ett lämpligt boende för barnet. När boende har hittats 

handläggs ärendet tills barnet/ungdomen kan klara sig på egen hand, det vill säga blivit 

vuxen eller till dess att vårdnadshavare kommit till Sverige på anknytning. 

Handläggningstiden för dessa ärenden är således vanligtvis lång, utvecklingen kan 

dock se olika ut och vara mer eller mindre tidskrävande.  

Det är förvaltningens erfarenhet att handläggningen av ensamkommande 

flyktingbarn genererar ökade kostnader då Migrationsverkets ersättning inte alltid 

täcker de totala placeringskostnaderna, eftersom det finns ett kostnadstak, och då 

kostnaderna för handläggning endast ersätts till en viss del. De förvaltningar som tar 

emot många ensamkommande barn och ungdomar blir även ansvariga för deras 

familjer när och om de får möjlighet att komma till Sverige. Dessa kostnader ersätts 

inte av Migrationsverket.  

Stadsledningskontoret har under framtagandet av förslaget övervägt en annan 

modell, där de stadsdelar som inte har anknytningsbarn eller asylboenden, ges ansvar 

för övriga barn i syfte att mottagandet ska bli jämnare över staden. 

Stadsledningskontorets bedömer dock att då mottagandet förändras över tid så skulle 

en sådan modell behöva en komplicerad utformning och en avancerad administration 

för att nå de effekter som önskas.  Förvaltningen förstår stadsledningskontorets 

bedömning att en turordningslista således är den mest rimliga modellen för att fördela 

dessa ärenden, men vill understryka att detta med stor sannolikhet kommer att skapa 

en ojämn fördelning mellan stadsdelarna. 

Förvaltningen tycker att det är mycket viktigt att staden följer upp hur fördelningen 

mellan stadsdelarna ser ut över tid och vilka konsekvenser en eventuell ojämn 

fördelning ger, samt vid överväga en annan modell alternativt göra en reglering via det 

ekonomiska resursfördelningssystemet. 

Förvaltningen anser att det allra viktigaste i stadens arbete med ensamkommande 

flyktingbarn är att alla barn, oavsett ansvarig stadsdel, får ett gott mottagande och en 

god omsorg för att ges förutsättningar för att kunna leva ett välfungerande liv i 

Stockholm.  

 

Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 

Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 11 

juni 2015 att överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
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Hässelby-Vällingby stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 13 

maj 2015 har i huvudsak följande lydelse. 

 

Förvaltningen är positiv till att ärendeansvaret för ensamkommande barn förtydligas 

och fördelning av barn till stadsdelarna utifrån en turordningslista kan vara en bra och 

förutsägbar modell att tillämpa.  

Det är positivt att socialnämnden får i uppdrag att fortsätta arbetet med att utöka 

antalet platser i asylboenden med målet att de behov som finns i första hand ska 

tillgodoses genom sådana platser.  

Idag hanteras de statliga medlen av socialförvaltningen och 

arbetsmarknadsförvaltningen. Det är av stor betydelse att riktlinjer för vilka medel 

som ska återsökas hos socialnämnden respektive arbetsmarknadsnämnden är tydliga. 

 

Kungsholmens stadsdelsnämnd 

 

Kungsholmens stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 11 juni 

2015 följande. 

 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande förutom vad 

gäller förvaltningens skrivning ”om fördelarna med att skapa en 

stadsövergripande verksamhet inom vilken samtliga ärenden rörande 

ensamkommande barn skulle handläggas”. 

2. Stadsdelsnämnden framhåller vikten av att samtliga av stadens 

stadsdelsnämnder ska vara delaktiga i stadens flyktingmottagande. 

Mottagningen av ensamkommande flyktingbarn är i flera stadsdelar – 

däribland Kungsholmen – den enda mera omfattande verksamhet där 

stadsdelen aktivt bidrar till mottagningen av de nya flyktingar som 

antingen själva bosätter sig i vår stad eller som av Migrationsverket 

anvisas hit. 

3. Flyktingmottagandet ska vara hela stadens och varje stadsdels ansvar. 

 

Reservation anfördes av Britt Tryding m.fl. (M) och Lars Lundqvist (FP), 

bilaga 1. 

 

Kungsholmens stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 25 maj 

2015 har i huvudsak följande lydelse. 

 

Kungsholmens stadsdelsförvaltning ställer sig i huvudsak positiv till den föreslagna 
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principen om turordning men har följande synpunkter; 

I gruppen ensamkommande flyktingbarn finns det barn och unga som av olika skäl 

inte söker asyl när de kommer till Sverige. Dessa barn och unga uppmärksammas ofta 

genom att de begår brott och anvisas då till den stadsdelsnämnd där de 

uppmärksammats. Detta sker utanför turordningssystemet och det finns behov av 

tydligare regler så att principen om turordning även gäller denna grupp. 

De barn som uppgett en anknytning till en närstående i staden anvisas till den 

stadsdelsnämnd där den närstående bor. Förvaltningen uppmärksammar allt oftare att 

anknytning är uppgett till anhöriga som inte har förmåga att ta emot barnet/ungdomen. 

Förvaltningen vill förtydliga Migrationsverkets ansvar att säkerställa att uppgifterna 

om anknytning stämmer innan anvisning sker. 

I de fall ensamkommande barn kommer i syskonpar, är släktingar eller av olika 

skäl utvecklat en anknytningsrelation till varandra bör man med hänsyn till 

anknytningen och därmed tryggheten hos dessa barn och ej dela på dem vid 

anvisningen. Mot bakgrund av barnperspektivet bör detta tas hänsyn till i den 

föreslagna principen om turordning. 

Principen om turordning är gällande oavsett storlek på stadsdelsnämnderna och 

organisationen kring barn och unga. Detta innebär att små förvaltningar i högre grad 

påverkas än större förvaltningar. Principen om turordning bör ta hänsyn till storleken 

på stadsdelsnämnderna. 

Kungsholmens stadsdelsförvaltning vill återigen framföra fördelarna med att skapa 

en stadsövergripande verksamhet inom vilken samtliga ärenden rörande 

ensamkommande barn skulle handläggas. Förvaltningen håller inte med om att detta 

skulle innebära att principerna för stödet till dessa barn väsentligt skulle skilja sig från 

principerna för stödet till övriga barn. 

I ärenden som rör ensamkommande flyktingbarn ser samverkansparterna i många 

fall annorlunda ut, i form av migrationsverket och juridiska instanser som kräver en 

särskild kompetens. Många barn bär på trauman och erfarenheter som i sig kräver en 

spetskompetens. Det handlar inte i första hand om beteenden hos barnen utan att 

trygga basala behov och kunskap om hur man arbetar med dessa barn under själva 

migrationsprocessen. Fördelarna med en större organisation är att samla dessa 

kompetenser i en effektiv och stabil organisation. 

 

Norrmalms stadsdelsnämnd 

 

Norrmalms stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 16 juni 2015 

att besvara remissen med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Norrmalms stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 5 maj 2015 har 

i huvudsak följande lydelse. 

 

Förvaltningen ställer sig positiv till en fördelning av ensamkommande barn mellan 
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stadsdelsförvaltningarna, men menar att det även är viktigt att ta hänsyn till 

stadsdelsområdets storlek. Jämför man Älvsjö med Södermalm så finner man två 

förvaltningar med olika storlek och resurser. Förvaltningen menar att det vore önskvärt 

att man kan hitta en modell som innebär att nämnden kompenseras för 

handläggningskostnaderna så att stadsdelsområdets storlek i detta fall inte påverkar 

budget. 

 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd 

 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 16 juni 

2015 att låta förvaltningens tjänsteutlåtande utgöra svar på remissen. 

 

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 3 juni 2015 

har i huvudsak följande lydelse. 

 

Förvaltningen instämmer med stadsledningskontorets förslag. Den föreslagna 

turordningsprincipen är enkel och förutsägbar i sin konstruktion. 

Stadsdelsförvaltningen vill framhålla vikten av att förvaltningen i god tid informeras 

när barn ska tas emot, så att möjlighet ges att förbereda ett bra mottagande. Slutligen 

anser förvaltningen att socialnämnden behöver fortsätta sitt arbete med att utöka 

antalet platser i egna asylboenden med målet att de behov som finns i första hand ska 

mötas genom sådana platser. 

 

Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

 

Skarpnäcks stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 11 juni 

2015 att överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

Skarpnäcks stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 22 april 2015 

har i huvudsak följande lydelse. 

 

Förvaltningen delar stadsledningskontorets bedömning att den föreslagna 

ansvarsfördelningen ger nämnderna bättre förutsättningar att ge barnen ett bra 

mottagande och ett bra stöd. Ordningen kan anses enkel att administrera och lätt att 

följa. 

Det bör påtalas att stadsdelsnämnderna i så god tid som möjligt ska få information 

om att de står på tur för att ta emot ett barn, i syfte att nämnderna ska kunna få till 

bästa möjliga mottagande.  

Ett antal stadsdelsnämnder (främst Södermalm, Farsta och Skarpnäck) har under 5-

9 års tid arbetat med ansvaret för mottagande, boende och omsorg av ensamkommande 

barn och ungdomar under 18 år enligt lag den 1 juli 2006. 
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Skarpnäcks stadsdelsförvaltning var sist in 2011 medan Södermalms 

stadsdelsförvaltning har längst erfarenhet och har också totalt sett handlagt flest 

ärenden inom denna målgrupp.  

Förvaltningens mening är att de erfarenheter som staden har fått under tidigare år 

bör utvärderas och kunna tas till vara i stadens fortsatta arbete med ensamkommande 

barn och ungdomar. Förvaltningen föreslår därför att kommunstyrelsen tillsätter en 

utvärdering av de erfarenheter, arbetssätt, rutiner, ekonomi och resultat gällande 

mottagande av ensamkommande barn och ungdomar som Södermalms 

stadsdelsförvaltning har erfarit. Denna utvärdering ska kunna stödja övriga 

stadsdelsförvaltningar i deras utbyggnad av handläggning gällande boende och omsorg 

om denna målgrupp. 

 

Skärholmens stadsdelsnämnd 

 

Skärholmens stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 16 juni 

2015 att lämna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

Skärholmens stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 27 maj 2015 

har i huvudsak följande lydelse. 

 

Förvaltningen stödjer det framtagna förslaget om turordningslistan. Genom 

turordningslistan, som föreslås föras av socialnämnden, får vi en enklare, tydligare och 

bättre ordning och ansvarsfördelning samtidigt som vi säkerställer att mottaganden blir 

ändamålsenligt. De ensamkommande barnen får i sin tur bättre kvalitet i mottagandet 

eftersom den utsedda stadsdelsnämnden får framförhållning och informationen i god 

tid samt kan förberedda mottagandet på ett bra sätt. 

I sammanhanget är det viktigt att lyfta fram att ensamkommande flyktingbarn 

överlag har andra problem än de grupper av barn som socialtjänsten vanligtvis 

kommer i kontakt med. Av den anledningen är det ännu viktigare att kunna planera 

och förbereda sig för ett gott och effektivt bemötande vilket turordningslistan med stor 

sannolikhet kan bidra till.    

 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 

 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 11 juni 

2015 att överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

Särskilt uttalande gjordes av Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseryd 

(FP), bilaga 1. 

 

Ersättaryttrande gjordes av Peter Trixe (KD), bilaga 1. 
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Spånga-Tensta stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 28 april 

2015 har i huvudsak följande lydelse. 

 

Frågan om ensamkommande barn berör hela Stockholms stad. Många 

stadsdelsnämnder, däribland Spånga-Tensta tar idag emot många ensamkommande 

barn och unga. Förvaltningen i Spånga-Tensta ställer sig positiv till att staden arbetar 

för att skapa struktur genom en jämn ansvarsfördelningsmodell mellan stadens 

stadsdelsnämnder i mottagandet av de ensamkommande barn som inte bedöms kunna 

hanteras enskilt inom ramen för stadens egna asylboenden.  

Förvaltningen vill understryka vikten av att tydlig information och rutiner för 

stadsdelsnämndernas ansvar enligt föreslagen modell utarbetas innan modellen tas i 

bruk för att garantera att berörda barn får hjälp och stöd i enlighet med de krav som 

lagstiftningen ställer. Utifrån detta ser förvaltningen det även som angeläget att en ny 

struktur som denna över tid utvärderas och följs upp för att se hur den fungerar i 

praktiken utifrån såväl stadens som de ensamkommande barnens perspektiv. 

 

Södermalms stadsdelsnämnd 

 

Södermalms stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 11 juni 

2015 att överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

Särskilt uttalande gjordes av Anders Göransson m.fl. (S), Erik Malm m.fl. 

(FP) och Birgitta Sevefjord (V), bilaga 1. 

 

Ersättaryttrande gjordes av Michelle Jangmyr (Fi), bilaga 1. 

 

Södermalms stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 18 maj 2015 

har i huvudsak följande lydelse. 

 

Förvaltningen ställer sig positiv till förslagen och föreslår att stadsdelsnämnden 

överlämnar förvaltningens svar på remissen.  

 

Älvsjö stadsdelsnämnd 

 

Älvsjö stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 17 juni 2015 att 

överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

Älvsjö stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 27 maj 2015 har i 

huvudsak följande lydelse. 
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Förvaltningen instämmer helt i förslaget om komplettering avseende ärendeansvar för 

ensamkommande flyktingbarn. Den föreslagna principen är bra, då den är enkel och 

förutsägbar i sin konstruktion.  

Förvaltningen menar också att stadsdelsnämnderna har goda förutsättningar att ge 

barnen ett bra mottagande och ett bra stöd enligt den ansvarsfördelning som föreslås. 

En förutsättning för detta är dock att stadsdelsnämnderna i god tid ges information om 

att de står på tur att ta emot ett barn, så att de ges möjlighet att förbereda ett bra 

mottagande.  

Förvaltningen föreslår därmed att stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

 

 

Östermalms stadsdelsnämnd 

 

Östermalms stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 11 juni 

2015 att lämna svar på remissen i enlighet med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Östermalms stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 13 maj 2015 

har i huvudsak följande lydelse. 

 

Förvaltningen har inga synpunkter på kommunstyrelsens förslag till beslut avseende 

ärendeansvaret för ensamkommande flyktingbarn.  
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Bilaga 1 

Reservationer m.m. 
 

Arbetsmarknadsnämnden 

 

Särskilt uttalande gjordes av Johanna Sjö m.fl. (M), Gulan Avci (FP) samt 

Johan Fälldin (C) enligt följande. 

 

Stadens ansvarstagande kring ensamkommande asylsökande barn och unga, och 

nyanlända barn och unga, har ökat påtagligt under senare år. Många goda insatser har 

gjorts och många erfarenheter har vunnits. Det är angeläget att det finns en tydlighet 

och en kunskap i alla led i arbetet framöver – för att säkerställa likvärdigheten och att 

trygga kompetensen och tryggheten för alla inblandade. Även om det finns goda skäl 

för att sprida ansvarstagandet på samtliga stadsdelar är det angeläget att hålla 

kunskapsspridning och kommunikation aktuell, inte minst när behovet av insatser 

ökar. 

 

Ersättaryttrande gjordes av Ofelia Namazova (KD) enligt följande. 

 

Stadens ansvarstagande kring ensamkommande asylsökande barn och unga, och 

nyanlända barn och unga, har ökat påtagligt under senare år. Många goda insatser har 

gjorts och många erfarenheter har vunnits. Det är angeläget att det finns en tydlighet 

och en kunskap i alla led i arbetet framöver – för att säkerställa likvärdigheten och att 

trygga kompetensen och tryggheten för alla inblandade. Även om det finns goda skäl 

för att sprida ansvarstagandet på samtliga stadsdelar är det angeläget att hålla 

kunskapsspridning och kommunikation aktuell, inte minst när behovet av insatser 

ökar. 

 

Socialnämnden 

 

Särskilt uttalande gjordes av Andrea Ström m.fl. (M) och Isabel Smedberg 

Palmqvist m.fl. (FP) enligt följande. 

 

Allt fler ensamkommande barn och unga kommer till Sverige och till Stockholms stad. 

Stockholms stad ska fortsatt prioritera arbetet som ska ge barnen en bra och trygg start 

i sin nya stad och vi vill understryka vikten av barnperspektivet i mottagandet av 

ensamkommande barn och unga. Staden har ett ansvar att se till att dessa barn, som 

många gånger gått igenom stora påfrestningar innan de kom hit, får det så bra som 

möjligt när de väl är här. 

Det är genom ett tryggt boende och rätt stöd som barnen kan fortsätta utvecklas 

och lära utifrån sin fulla potential. Barn och ungdomar som av olika anledningar 
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kommer till Stockholms stad är en tillgång för hela staden. Det är bra att staden utökar 

sina möjligheter att ta emot ensamkommande barn och unga, och att vi på så sätt kan 

verka som förebild för andra kommuner i Sverige. 

Ett tryggt boende är grundläggande för att skapa bästa möjliga förutsättningar för 

de unga. Ensamkommande barn ska tas emot och introduceras i samhället genom skola 

och sysselsättning.  Många av de unga som kommer till Sverige och Stockholm har en 

önskan och motivering om att så snabbt som möjligt få ta del av skolgången och lära 

sig det svenska språket. Samtidigt vittnar stadens medarbetare om svårigheter att få en 

skolplats inom rimlig tid.  

Det är viktigt att snabbt säkra en skolgång för dessa ungdomar, att låta dem vänta i 

flera veckors tid är inte en hållbar situation, det kan inte minst leda till minskad 

motivation hos de unga. Därför är det viktigt att redan från början arbeta för en 

långsiktig skolplanering, i de fall man vet om att en flytt till annat boende kommer att 

ske ska detta tas i beaktning.  

 

Ersättaryttrande gjordes av Stina Bengtsson (C) och Sofia Modigh (KD) 

enligt följande. 

 

Vi ansluter oss till vice ordföranden Andrea Ström m.fl. (M) och ledamoten Isabel 

Smedberg Palmqvist m.fl. (FP) särskilda uttalande. 

 

Kungsholmens stadsdelsnämnd 

 

Reservation anfördes av Britt Tryding m.fl. (M) och Lars Lundqvist (FP) 

enligt följande. 

 

Vi reserverar oss mot stadsdelsnämndens beslut med hänvisning till förvaltningens 

förslag. 

 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 

 

Särskilt uttalande gjordes av Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseryd 

(FP) enligt följande. 

 

Allt fler ensamkommande barn och unga kommer till Sverige och till Stockholms stad. 

Stockholms stad ska fortsatt prioritera arbetet som ska ge barnen en bra och trygg start 

i sin nya stad och vi vill understryka vikten av barnperspektivet i mottagandet av 

ensamkommande barn och unga. Staden har ett ansvar att se till att dessa barn, som 

många gånger gått igenom stora påfrestningar innan de kom hit, får det så bra som 

möjligt när de väl är här. 
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Det är genom ett tryggt boende och rätt stöd som barnen kan fortsätta utvecklas 

och lära utifrån sin fulla potential. Barn och ungdomar som av olika anledningar 

kommer till Stockholms stad är en tillgång för hela staden. Det är bra att staden utökar 

sina möjligheter att ta emot ensamkommande barn och unga, och att vi på så sätt kan 

verka som förebild för andra kommuner i Sverige.  

Ett tryggt boende är grundläggande för att skapa bästa möjliga förutsättningar för 

de unga. Ensamkommande barn ska tas emot och introduceras i samhället genom skola 

och sysselsättning. Många av de unga som kommer till Sverige och Stockholm har en 

önskan och motivering om att så snabbt som möjligt få ta del av skolgången och lära 

sig det svenska språket. Samtidigt vittnar stadens medarbetare om svårigheter att få en 

skolplats inom rimlig tid.  

Det är viktigt att snabbt säkra en skolgång för dessa ungdomar, att låta dem vänta i 

flera veckors tid är inte en hållbar situation, det kan inte minst leda till minskad 

motivation hos de unga. Därför är det viktigt att redan från början arbeta för en 

långsiktig skolplanering, i de fall man vet om att en flytt till annat boende kommer att 

ske ska detta tas i beaktning. 

 

Ersättaryttrande gjordes av Peter Trixe (KD) enligt följande. 

 

Om jag hade tjänstgjort som ledamot i nämnden hade jag ställt sig bakom 

moderaternas och folkpartiets särskilda uttalande 

 

Södermalms stadsdelsnämnd 

 

Särskilt uttalande gjordes av Anders Göransson m.fl. (S), Erik Malm m.fl. 

(FP) och Birgitta Sevefjord (V) enligt följande. 

 

Södermalms stadsdelsnämnd välkomnar att Stockholm stad ingått en 

överenskommelse med länsstyrelsen och Migrationsverket om att väsentligt utöka 

mottagande av ensamkommande barn och erbjuda utökat antal platser i fler 

stadsdelsnämnder.  

Fram till dags dato är det bara tre stadsdelsnämnder som tagit emot 

ensamkommande barn och Södermalm är en av dessa. Södermalms socialtjänst 

ansvarar för ca 90 barn. Vi är dock en stor stadsdel med förhållandevis mycket 

resurser och har därför möjlighet att ta ett större ansvar om så behövs.  

Vi vill också understryka att staden självfallet har ett gemensamt ansvar för de 

nyanlända ensamkommande barnen och barnperspektivet och Barnkonventionen alltid 

ska beaktas vid framtida placeringar. 

 

Ersättaryttrande gjordes av Michelle Jangmyr (Fi) enligt följande.  

 

Jag instämmer i socialdemokraternas, miljöpartiets och vänsterpartiets särskilda 

uttalande. 
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